
واگذاری آلومینای جاجرم، خطری برای 
امنیت ملی و صنعت آلومینیوم کشور! 

از طریق همکاران رسانه ای متوجه شدم که به زودی 
کارخانه و پالایشــگاه آلومینــای جاجرم تنها تولید 
کننــده انحصاری پودر مورد نیــاز صنعت آلومینیم 

کشور قرار است در بورس واگذار شود. 
در ایــن کــه باید شــرکت های دولتی و یا ســهام 
دولت در شــرکت ها به بخش خصوصی واگذار شود 
شکی نیســت و الزام قانونی هم هســت اما از آنجا 
که بخش خصوصی ایران هم خیلی ســامت نیست 
و در بســیاری از مواقع پس از واگذاری حتی علیه 
منافع مردم و کشور عمل کرده است و سابقه خوبی 
در اذهان ندارد، لذا پالایشــگاه آلومینا هم از همان 
دســت واگذاری هاســت که باید با طمأنینه و تعقل 
فراوان و بــا در نظر گرفتن ماحظات نظارتی دقیق 
باید صورت گیرد تا در دراز مدت صنعت آلومینیوم 
کشور آسیب نبیند. به نظر نگارنده، واگذاری شرکت 
آلومینا به  عنوان یک شــرکت مادر در تولید آلومینا 
)که ماده اولیه برای تولید آلومینیوم است( می تواند 
مشــکات و چالش هایی را برای کشــور به همراه 
داشته باشــد. برخی از ضررهای عمده واگذاری این 

شرکت عبارتند از؛
۱- کاهش کنتــرل بر زنجیره تولید: شــرکت 
آلومینــا یکی از اجــزای کلیــدی در زنجیره تولید 
آلومینیوم اســت و واگذاری آن به بخش خصوصی 
می تواند باعــث کاهش نظارت و کنتــرل دولت بر 
فرآیند تولید این ماده اســتراتژیک شود. این مسئله 
ممکن اســت به وابستگی بیشتر کشور به واردات و 

نوسانات بازارهای جهانی منجر شود.
محور:  و سود  کوتاه  مدت  ۲- سیاســت های 
به  دنبال سودآوری  شــرکت های خصوصی معمولاً 
فوری هســتند. اگر واگذاری این شرکت به  درستی 
صــورت نگیــرد، ممکن اســت توجــه کمتری به 
برنامه ریزی بلند مدت، توسعه فناوری، حفظ منابع 
طبیعی یا رعایت اســتانداردهای زیســت  محیطی 
شود. این می تواند به کاهش بهره وری و پایداری در 

تولید آلومینا منجر گردد.
۳- نابســامانی در اشتغال: شــرکت آلومینا به  
عنوان یــک واحد صنعتی بزرگ، بــه تعداد زیادی 
نیروی کار نیــاز دارد. در صورت واگذاری به بخش 
خصوصی، ممکن اســت بــرای کاهــش هزینه ها، 
تعدادی از کارکنان شــاغل در شرکت حذف شوند. 
این امر می تواند باعــث افزایش بیکاری و نارضایتی 

اجتماعی گردد.
۴- کاهش سرمایه گذاری در تحقیق و توسعه: 
شــرکت آلومینــا به عنوان یــک صنعت مــادر به 
سرمایه گذاری های کان در زمینه تحقیق و توسعه 
نیاز دارد تا بتواند تکنولوژی های نوین و فرآیندهای 
بهینــه تولید را پیاده ســازی کنــد. در صورتی که 
شــرکت به بخش خصوصی واگذار شــود، احتمال 
کاهــش این ســرمایه گذاری ها به  دلیــل تمرکز بر 

کاهش هزینه ها وجود دارد.
۵- تأثیر بــر کیفیت محصولات و امنیت ملی: 
شرکت آلومینا باید استانداردهای خاصی را در زمینه 
تولید و کیفیت رعایت کند. اگر واگذاری به  درستی 
صورت نگیرد، ممکن اســت به دلیل فشارهای مالی 
یا تغییــرات مدیریتی، کیفیــت محصولات کاهش 
یابد. عاوه بر این، در صورتی که شــرکت به دست 
بازیگران خارجی یا غیردولتی بیفتد، ممکن اســت 

مسائل امنیتی و وابستگی به خارج به  وجود آید.
۶- بی توجهی به مسائل زیست  محیطی: صنایع 
معدنی و فلزی ماننــد آلومینا به  طور معمول اثرات 
زیســت  محیطی قابل توجهی دارند. اگر واگذاری به 
درســتی انجام نشود، ممکن است شرکت خصوصی 
توجه کافی به مســائل زیســت  محیطی نکند و در 
نتیجه آســیب های بیشــتری به محیط زیست وارد 

شود.
۷- کاهــش تأثیرگذاری بر توســعه صنعت 
آلومینیوم: شرکت آلومینا نقش کلیدی در تأمین 
مواد اولیه بــرای صنایــع تولید آلومینیــوم دارد. 
واگــذاری این شــرکت ممکن اســت باعث کاهش 
همکاری های بلندمــدت با دیگر بخش های صنعتی 

و توسعه بیشتر صنعت آلومینیوم در کشور شود.
لــذا با توجه به موارد فوق وزارت صمت و ســازمان 
ایمیدرو باید نکات برشــمرده شــده را مد نظر قرار 
دهند تا در دراز مدت واگذاری شرکت آلومینا منجر 

به خسارات غیر قابل جبران نشود.

تکذیب اسامی منتشر شده تحت 
FATF عنوان مخالفان و موافقان

محسن دهنوی سخنگوی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در پــی انتشــار گمانه زنی ها و فهرســت  نام 
موافقان و مخالفان FATF گفت: اسامی منتشر شده 
از مخالفــان و موافقان FATF در مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام کذب و در راستای فشارهای سیاسی 

به مجمع است.
وی تصریح کرد: موضوع پیوستن جمهوری اسامی 
ایران به کنوانســیون های پالرمــو و CFT هنوز در 
صحن مجمع مطرح نشــده که اعضا در مخالفت و 
موافقت درباره آن اظهــار نظر کنند. دهنوی افزود: 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام در بررســی لوایح 
مربــوط به FATF تحــت تأثیر جریان ســازی ها و 
فشارهای سیاســی قرار نمی گیرد و صرفاً بر اساس 
بررسی های فنی و تخصصی و رعایت مصالح کشور و 

منافع ملی تصمیم گیری می کند.

نکته سنج!

اعضای کابینه چهاردهم در حاشــیه جلســه دیروز هیات 
وزیــران در حیاط دولت با حضــور در جمع خبرنگاران به 

سؤالات  آنها پاسخ دادند.
رئیس جمهور در جمع خبرنگاران در پاسخ به این پرسش 
کــه ایران حاضر به مذاکره با ترامپ اســت؟ گفت؛ آمریکا 
 هر وقــت ثابت کند کــه به حرف هایش عمــل می کند، 

گفت وگو می کنیم. 
عبــاس عراقچی وزیــر امور خارجه کشــورمان نیز درباره 
مذاکره بــا آمریکا اظهار کرد؛ تا الان با اروپایی ها مذاکرات 
هسته ای داشتیم و غیر از این مذاکره  دیگری فعا نداریم.

همچنین پیمان جبلی رئیس ســازمان صدا و ســیما در 
واکنش به حاشیه های ایجاد شــده نسبت به اهدای کفن 
در شبکه افق به میهمانان از سوی مجری در پایان برنامه، 
گفت؛ بی ســلیقگی بوده که اتفاق افتاده است. به شخصه 
این موضوع را نمی پسندم. این برنامه ۵۲ قسمت داشته  و 
۵۲ مهمان در آن حضور داشــته اند.چند نفر از این موضوع 
دلگیر شدند. من هم تذکر دادم. با این شیوه و با هر هدفی 

تحت هر عنوانی این کار اشتباه بود. 
وی افزود: این برنامه پخش شده و تمام شده است. تاکنون 
شش بار بازپخش شده و این  بار ششم بوده که مورد توجه 

قرار گرفته است. 
محمد اســامی رئیس ســازمان انرژی اتمی با بیان اینکه 
احداث نیروگاه اتمی در دســتور کار اکثر کشورهایی است 
که به ویژه دارای نیروگاه اتمی هســتند و برای جمهوری 
اســامی هم طبق قوانین و مقررات هیچ گونه مانعی وجود 
ندارد،  افزود: مزاحمت های سه کشور اروپایی و یا امریکا که 
از دیرباز مخالفت می کردند و یا مزاحمت ایجاد می کردند، 

همواره نتوانسته مانع دسترسی ایران به این امر شود.
وی یادآور شد: ما طرح ۲۰ هزار مگاوات را که تا افق سال 
۱۴۲۰ باید انجام بدهیم شــروع کردیم و پروژه ها در مسیر 
فعالیت قرار گرفته اســت و پیشرفت های آن را متناسب با 

زمان بندی که داشته ایم محقق کرده ایم و خواهیم کرد.
محمدرضاظفرقندی وزیر بهداشت درمان وآموزش پزشکی 

نیز در واکنش به برخی اخبار نسبت به افزایش قیمت دارو 
تاکید کرد که هنوز تغییر قیمت قطعی نشده است.

وی درباره برنامه دولت بــرای جبران افزایش قیمت دارو، 
بیــان کرد: تغییرات نرخ ارز بایــد در تکلیف بیمه ها دیده 
شود. هنوز تغییر قیمت قطعی نشده و بخش اصلی بودجه 
در مجلس تصویب نشــده اســت اما ما به تفــاوت باید در 
بودجه بیمه ها دیده شــود . تاکید رئیس جمهور و راهبرد 
دولت این اســت و امیدوارم در بودجه ســال آینده این به 

طورکامل دیده شود. 
محمدجعفــر قائم پناه معاون اجرایــی رئیس جمهوری در 
پاســخ به پرسشــی درباره برنامه دولت برای اقناع مجمع 
تشخیص مصلحت نظام نســبت به تصویب FATF، اظهار 
کرد: بســیار به تصویــب FATF امیدواریم، وقتی که مقام 

معظم رهبــری قبول فرمودند که این بحث، کارشناســی 
شود، این نگاهی است که باید اصاح شود. هم خود دولت 
موافق اســت و هم نیازهای بخش خصوصی رفع می شود. 
چــون FATF جدای از تحریم هاســت و اگــر ما FATF را 
مصوب کنیم و به آن بیپوندیم می تواند بخشی از مشکات 

کشور مرتفع کند.
احمد دنیا مالی وزیر ورزش و جوانان درباره امکان ساخت 
ورزشگاه در شــهر آفتاب، گفت: هیچ برنامه ای برای بحث 
ساخت پروژه های جدید تا تامین منابع مالی آنها  نداریم.
ستار هاشــمی وزیر ارتباطات و فن آوری اطاعات دربیان 
موضــع وزارت ارتباطات در زمینه رفع فیلتر یوتیوب برای 
دانشــجویان، گفت: در این زمینه صحبت کرده ایم و اجازه 

بدهید مسائل با کار کارشناسی طی شود. 

وی در پاســخ به این پرسش که موضع خود شما چیست؟ 
گفت؛ یکی از بزرگترین اســاتید من که چیزهای زیادی از 

آن یاد گرفتم، یوتیوب بوده است.
ســتار هاشمی همچنین در پاســخ به این پرسش که چرا 
فیلترشــکن فروش هــا را معرفی نمی کنیــد، اظهار کرد؛ 
ماموریت کاری وزارت ارتباطات اعام فیلترشــکن فروش 
نیســت. برآورد میزان فروش فیلترشــکن هم براســاس 
پیمایش های میدانی انجام شده و براساس این پیمایش ها، 

رقم فروش فیلترشکن را اعام می کنیم.
عباس علــی آبادی وزیر نیرو در پاســخ به پرسشــی در 
خصوص کشــف ماینرها بیان کــرد؛ تاکنون چندین ماینر 
غیر مجاز کشف شده است. تعداد ماینرهای غیرمجاز زیاد 

است و با آن ها برخورد می شود. 
وی در ادامــه اظهــار کرد: کشــف ماینرها نیز براســاس 
جایزه ای بوده که وزارت نیرو در نظر گرفته است. هر کس 
ماینر تحویل دهد جایزه مــی گیرد. عدد تعداد ماینرهای 
غیرمجاز کشــف شــده در ذهنم نیســت، اما عدد کشف 

ماینرها زیاد است.
وی همچنین با اشــاره به برنامــه وزارتخانه برای مدیریت 
ناترازی ها، گفت؛ برنامه گســترده ای در دستور کار است. 
برنامه اصلی برای تابستان اســت. ان شاءالله با تحقق این 
برنامه در تابســتان ســال آینده به مراتب وضعیت از سال 
جاری بهتر خواهد بود. زمستان آینده هم ان شاالله مشکل 

نخواهیم داشت. 
علیرضــا کاظمی وزیر آموزش و پــرورش نیز در خصوص 
برنامه وزارت آموزش و پرورش برای بازماندگان از تحصیل، 
اظهار کرد؛ این موضوع یکی از دغدغه های جدی ماست و 
در حال تهیه سازوکارهایی هستیم تا یک سیستم آموزشی 
منعطفی طراحی کنیــم. بخش های مختلف درگیر بوده و 
در حال ارائه این خدمات هســتند. مدارس ویژه کودکان 
کار فعال هســتند، اما معتقدیم که باید روش های متنوع 
تر و اقدامات اثربخش تری انجام دهیم که در دســتور کار 

قرار دارد.
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پاسخ پزشکیان به احتمال مذاکره با آمریکا

بســیاری از نمایندگان مجلس و کارشناسان معتقدند که برخی افراد با استفاده 
از تصویب CFT و پالرمو به دنبال توجیه مشــکات اقتصادی هستد و در صورت 
تصویب این مسائل هم، ممکن است بهانه های جدیدی برای پوشش ناکارآمدی ها 

مطرح شود.
به گزارش فارس، » برخی افراد با اســتفاده از تصویــب CFT و پالرمو به دنبال 
توجیه مشکات اقتصادی هســتد و در صورت تصویب این مسائل، ممکن است 
بهانه های جدیدی برای پوشــش ناکارآمدی ها مطرح شود، اما تصویب این موارد 
نه تنها مشکات اقتصادی را حل نخواهد کرد، بلکه ممکن است بهانه های جدیدی 
برای عدم حل مســائل واقعی کشــور ایجاد کند.« این مطلب شــاید مهمترین 
بخش از اظهارات بســیاری از کارشناســان، نمایندگان مجلس و دانشــگاهیان 
باشــد که به روش های مختلف طی روزهای گذشته، مطرح شده است.این روزها 
کمیســیون های مجمع تشــخیص مصلحت نظام در حال بررسی لوایح پالرمو و 
CFT هستند، بررسی هایی که قرار است نتیجه آنها طی گزارشی برای جمع بندی 
و اظهار نظر در اختیار کمیسیون مشترک مجمع تشخیص مصلحت که متشکل 

از اعضای منتخب مجمع است، قرار گیرد.
همین موضوع هم موجب شــده تا طی روزهای گذشــته و با اعام خبر بررسی 
پالرمــو و CFT در مجمع تشــخیص مصلحت نظام، بســیاری از کارشناســان و 
نمایندگان مجلس نسبت به مخاطرات پذیرش این کنوانسیون ها، هشدار بدهند.
پذیرش FATF بی فایده اســتدر یکی از این موارد بیش از ۱۲۰ نماینده مجلس 
نامه ای به رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام نوشــتند که در بخشی از این 
نامه آمده اســت: در بند های مختلف FATF، اطاعات کامل تجاری، اقتصادی و 
مجاری دورزدن تحریم ها با ذکر کامل مشــخصات آنها از ایران درخواست شده 
اســت، که ممکن است منجر به مســدود کردن آن راه ها از سوی دشمنان ملت 
ایران شــودنمایندگان مجلس در بخش پایانی نامه خــود تأکید کرده بودند که 
پذیرش FATF، CFT و عمل به تمامی درخواســت های مطرح شــده در برنامه 
اقدام توافق شــده )Acction Plan( میان ایــران و FATF، هیچ فایده ای برای 
ملت ایران نداشته و بر مشکات تحریمی ملت ایران از قبیل کشف تمام راه های 
دورزدن تحریم ها و در نتیجه مسدود کردن آنها، افزوده و نیز برای امنیت کشور 

مشکات گوناگونی را ایجاد خواهد کرد.
خروجی پیوســت به FATF نابودی امنیت ایران اســت»خروجی برجام، نابودی 
اقتصاد ایران بود، خروجی پیوست به پالرمو و CFT، نابودی امنیت ایران است.« 

این را هم حجت الاســام نبویان نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسامی 
گفته اســت.این نماینده مجلــس همچنین در پیامی در صفحه شــخصی خود 
در فضای مجــازی تاکید می کند که » پذیرش FFTF بــه معنای پذیرش ارائه  
اطاعــات تمام روابط تجاری و مالی مردم ایران و نیز ارائه  تمام اطاعات راه های 
دور زدن تحریم ها به اعضای FATF یعنی آمریکا و انگلیس و ... و نتیجه آن بستن 

راه های تنفس در اقتصاد ایران است.«
وی ادامــه می دهد که اگر FATF را بپذیریــم، یعنی پذیرفته که نقل و انتقالات 
فیزیکی پول به ایران ممنوع شــود و روشن است که در شرایط تحریمی از سوی 
رژیم تروریســت آمریکا، بخشــی از نقل و انتقالات، به صورت فیزیکی انجام می 
شــود. ممنوع شدن آن، ضربه  اساسی به تجارت ما خواهد زد. یعنی پذیرفته ایم 
که با حامیان گروه های مقاومت در ایران مانند اکثریت مردم ایران، نیروی قدس 
و فرماندهان آنها برخورد شــود و حتی باید همکاری قضایی کامل با دادگاههای 
غربی در خصوص فرماندهان نیروی قدس و تحویل دادن آنها به کشورهای غربی 
داشــته باشــیم.«نبویان تاکید می کند که » حتی اگر کل این تعهدات را انجام 
دهیم هیچ تحریمی از بانک های ما برداشــته نخواهد شــد زیرا مشکل اساسی، 
تحریم های ثانویه ی آمریکا اســت که مانع ارتباط بانک های خارجی با بانک های 
ایران می شــود و مسایلی مانند FATF صرفا امور فرعی هستند.«نبویان در پایان 
مســعود پزشکیان رییس جمهور را خطاب قرار می دهد و تاکید می کند: » آقای 
پزشکیان! مواظب باشید از کسانی که خانواده های آنها تابعیت آمریکا دارند یا در 
آنجا ساکن هستند،  مشورت نگیرید. مهم منافع ملت ایران است نه منافع بخشی 

از خانواده دولتمردان شما.«
اعضــای مجمع تشــخیص رأی  خــود دربــاره FATF را شــفاف و علنی اعام 
کنندامیرحســین ثابتی، عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسامی هم 
گفته که شــفافیت در اعام رأی های اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
مســائل مهم و حساس مانند FATF ضروری است و باید به عنوان یکی از حقوق 
بدیهی مردم در نظر گرفته شــود.وی ادامه می دهد: مســئولین و اعضای مجمع 

بایــد رأی های خود را به طور شــفاف و علنی اعام کنند و اســتدلال های خود 
را برای مردم توضیح دهند. این اقدام نه تنها به رشــد فرهنگ سیاســی کشــور 
کمک می کند، بلکه موجب آگاهی بیشتر مردم از تحلیل ها و دیدگاه های اعضای 
مجمع در فرآیند تصمیم گیری خواهد شــد. ثابتی در نهایت تاکید می کند حل 
مشــکات اقتصادی ارتباطی به پیوســتن به FATF و پالرمو ندارد. این مســائل 
بیشتر بهانه هایی هستند که برخی مسئولین برای عدم توانایی در حل مشکات 
اقتصادی و ســاختاری کشــور مطرح می کنند. حتی وزیر اقتصــاد دولت آقای 
روحانی بیان کرده بود که تا زمانی که تحریم ها برداشــته نشــوند، عضویت در 

FATF تأثیری در وضعیت اقتصادی نخواهد داشت.
نمی توانیم دیگر به آن ها اطمینان داشته باشیماسماعیل کوثری، عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجــی مجلس درباره علت مخالفــت تعداد زیادی از 
نمایندگان مجلس شــورای اسامی با بررســی مجدد لوایح مرتبط با FATF در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: موضوع FATF چند مرتبه در صحن مجلس 
و مجمع تشــخیص مصلحت نظام بررسی و با آن مخالفت شده است. علت اصلی 
این مخالفت نیز از آن اســت کــه وقتی توافق برجام حاصل شــد، قرار بود که 
براســاس این توافق، دو طرف اقداماتی را انجام دهند، ایران هم به تعهدات خود 
در راستای برجام عمل کرد، ولی استکبار جهانی شامل آمریکا، انگلیس، آلمان و 
فرانســه نه تنها تعهدات خود را انجام ندادند، بلکه در ادامه آمریکا از برجام خارج 

شد و تحریم های سنگین تری نسبت به قبل علیه ایران وضع کرد.
نماینده تهران در مجلس شــورای اســامی ادامــه داد: غربی ها و در راس آن ها 
آمریکایی ها، نه تنها به تعهدات خودشان در برجام عمل نکردند، بلکه می خواستند 
این موضوع را با قلدری پیش ببرند و ما هم در همین راســتا عکس العمل نشان 
دادیم. الان هم مســاله ما این است که تصویب FATF تنها یکی از خواسته های 
دولت های غربی از ما است و تجربه به ما نشان داده که چون غربی ها به تعهدات 
خودشــان عمل نمی کنند، نمی توانیم دیگر به آن ها اطمینان داشــته باشیم؛ به 
همین دلیل، بســیاری از نمایندگان مجلس مخالف بررسی مجدد این لایحه در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام هستند.  عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجــی مجلس گفــت: اگر جمعــی از نمایندگان مجلس بــا FATF مخالفت 
می کنند، به این خاطر اســت که به هیچ وجه نمی توان به حرف غربی ها اعتماد 
کرد و اگر کشــورهای غربی به تعهدات خودشــان عمل می کردند، کار اصا به 

اینجاها کشیده نمی شد.

 پالرمو و CFT ابزار توجیه ناکارآمدی ها 
یا راه حل مشکلات اقتصادی؟

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن روانشید

خبــــر

رئیــس ســتاد کل نیروهای مســلح با بیــان اینکه ملتی 
اســتقال دارد کــه دارای قدرت خود اتکا باشــد، گفت: 
وابستگی به قدرت های بزرگ سرنوشتی جز ذلت و خواری 

به همراه ندارد.
سردار سرلشکر محمد باقری در مراسم الحاق ناو اطاعاتی 
سیگنالی زاگرس که در منطقه سوم نیروی دریایی ارتش 
برگزار شد، اظهار داشت: امروز یکی از دستاوردهای بزرگ 
فرزندان ملت بزرگ ایران را می بینیم و در مراسم الحاق ناو 

ارزشمند اطاعاتی زاگرس حضور پیدا کردیم.
سرلشــکر باقری با بیان اینکه قدرت دفاعی یکی از مبانی 
اصلی امنیت و قدرت ملت بزرگ ایران اســت، اضافه کرد: 
ایران اسامی با دارا بودن آب های پیوسته در جهان دارای 
مقدورات و زیرساخت های ارزشمندی است که در صورت 
توجه اساسی به آن می تواند جایگاه ارزشمند و بالاتری را 

در هرم قدرت منطقه ای و حتی جهانی کسب کند.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح گفت: سیاست های کلی 
توســعه دریا محور به عنوان ســند مبنایی این حرکت با 
تصویب رهبر معظم انقاب اسامی )مدظله العالی( مبنای 
تدویــن برنامه ها و اقدامات پیش روی کشــور و از جمله 

نیروهای مسلح قرار گرفته است.
وی افــزود: منطقه ارزشــمند و بی بدیــل دریای عمان و 
ســاحل مکران گوهر گران بهایی است که تاکنون استفاده 
چندانی از آن به عمل نیامده اســت. نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اســامی ایران پیشگام بهره برداری کشور از این 
سواحل ارزشمند شــده و بیش از ۱۰ سال است در فعال 
ســازی بخش هایی از این ســاحل و بیش از ۴ دهه است 
که در فعال ســازی منطقه کنارک و چابهار فعالیت خود 

را آغاز کرده و در ســال های اخیر با توســعه زیرساخت ها 
و افــزودن توانمندی ها این قدرت را افزایش چشــم گیری 
بخشــیده است. سرلشکر باقری تاکید کرد: توجه نیروهای 
مسلح به حوادث آینده و آینده پژوهی نسبت به اتفاقات از 
جمله مزیت هایی اســت که همواره باید ارتقا و مورد توجه 
بیشتر قرار گیرد، طراحی و ساخت ناو اطاعاتی جمهوری 

اسامی ایران زاگرس یکی از این نمونه هاست.
وی تصریح کرد: با توجه به اینکه قرار است نیروی دریایی 
در دریــای عمــان، اقیانــوس هند، منطقه غرب آســیا و 
همچنیــن در کل دریاهــا و اقیانوس های جهان به اجرای 
مأموریت امنیت دریاهــا بپردازد نیازمند چنین توانمندی 
ارزشــمند اطاعاتی بود که جــای آن در ناوگان ما خالی 
بود. این ناو کاماً ایرانی به دست جوانان دانشمند، نیروی 
دریایی ارتــش و با کمــک صنایع دفاعــی وزارت دفاع، 
شرکت های و دانشــمندان عزیز کشور ما طراحی و قطعه 
قطعه ساخته شد و گرد هم آمد و این توانمندی را به ملت 

ایران هدیه کرد.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح عنوان کرد: قطعاً نحوه 
اجرای مأموریت های نیروی دریایی با آغاز دریانوردی این 
شناور با گذشــته تفاوت اساســی خواهد داشت. حوادث 
سال های گذشته و همچنین ۱۵ ماه گذشته نشان می دهد 
ملتی می تواند اســتقال، حاکمیت و اهداف عالی خود را 
تعقیب، دنبال و به نتیجه برســاند کــه دارای قدرت خود 

اتکا باشد.
وی با بیان اینکه وابستگی به قدرت های بزرگ سرنوشتی 
جز ذلــت و خواری به همــراه ندارد، تصریــح کرد: ملت 
ایــران با اتکا به قدرت لایــزال الهی، به برکت خون مطهر 
شــهیدان، فرماندهی بی نظیر رهبر معظم کل قوا )مدظله 
العالی( و همت رزمندگان، دانشــمندان و جوانان توانسته 
است استقال و حاکمیت الهی را در سرزمین خود و پهنه 

گسترده منافع ملی مان برقرار کند.
سرلشکر باقری تاکید کرد: ما نیازمند توسعه قدرت نظامی 
متناسب با این ملت بزرگ هستیم و توسعه ناوگان دریایی 
از جمله مهم ترین این ابعاد اســت. در طول ســال شاهد 
الحاق ناوشــکن یا سایر تجهیزات و تســلیحات به نیروی 
دریایی ارتش هســتیم؛ همچنین در ســایر نیروها چنین 
روندی ادامه دارد و این نیاز اقتدار سربلندی و حفظ امنیت 

و آرامش این ملت است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح در ادامه خطاب به مردم 
عزیز سیســتان و بلوچســتان، ســواحل مکران، چابهار و 
کنارک گفت: تک تک ما سربازان شما مردم عزیز هستیم 
و جوانان مان شــبانه روز با دوری از وطــن در این منطقه 
حضور پیدا کرده اند تا شــما و همه ملــت ایران با امنیت 
و آرامش در ابعاد گوناگون پیشــرفت و حرکت به ســمت 

اهداف عالیه زندگی آرامی را تجربه کنید.
وی افزود: امروز کشورمان و دریاهای ما در حدی از آرامش 

و امنیت هســتند که هیچ مانعی برای سرمایه گذاری برای 
پیشرفت، توجه به این نعمت خدادادی وجود ندارد.

سرلشــکر باقری اضافه کرد: امروز نیــروی دریایی ارتش 
جمهوری اســامی ایران با دارا بودن تجهیزات ارزشمند و 
به روز و زیرســاخت های اساسی، در اختیار داشتن بهترین 
ســواحل و دریاها و داشــتن رزمندگان و جوانان شجاع، 
مؤمن، دانشمند و ماهر، توانسته قدرت را ایجاد و امنیت را 

برای کشورمان به ارمغان بیاورد.
وی بیان کرد: بنده و همه فرماندهان مکلف هســتیم قدر 
این سرمایه ارزشمند انســانی را بدانیم و همه تاش ما و 
پشــتیبانی دولت، وزیر دفاع، فرماندهان ارتش و نیروها بر 
این اســت که حداکثر توجه و مراقبت نسبت به معیشت، 
منزلت، مســکن و آرامش همرزمــان و خانواده هایمان در 

پیش گرفته شود.
سرلشکر باقری ضمن قدردانی از همراهی، صبر و همکاری 
خانواده هــای نیروهای مســلح عنوان کــرد: اگر همراهی 
همســران، فرزندان، پدران و مادران با رزمندگان ما نباشد 
هیچکدام از موفقیت های نیروهای مســلح حاصل نخواهد 
شد. وی افزود: صبر، متانت و همراهی خانواده ها است که 
بــه رزمندگان مان دلگرمی، شــجاعت و صبر می دهد که 
برای ماه های طولانی در دوردســت ها حضور پیدا کرده و 

مأموریت های سنگین خود را به انجام برسانند.
سرلشکر باقری یادآور شد: حضور ناوگروه ۸۶ در مأموریت 
گردش دور دنیا یک اقدام استثنایی و ارزشمند برای ملت، 
نیروی دریایی و نیروهای مســلح ما محسوب می شود که 
با صبر و همراهی خانواده هــای عزیز همرزمان بنده اتفاق 
افتاد و برای همه این عزیزان آرزوی توفیق و سامتی دارم.

سرلشکر باقری در مراسم الحاق ناو زاگرس به ارتش: 
وابستگی به قدرت های بزرگ سرنوشتی جز خواری ندارد


